

博碩士班畢業生注意事項

Announcement for Master and Ph. D Program New Graduate Students

- 一、學位考試申請注意事項<https://oaa.nsysu.edu.tw/p/412-1003-3284.php?Lang=zh-tw>，相關資料（口試委員任職單位、系所別務必填寫，以寄發聘書），並仔細核對 1. 「學位考試申請表」（經本人及指導教授簽名），2. 列印「歷年成績單」，3. 選課紀錄（當學期無選課者免附）送交系辦審核。

Postgraduate Defense Application Regulation

<https://oaa.nsysu.edu.tw/p/412-1003-3284.php?Lang=zh-tw> (Please fill Postgraduate defense committee's affiliation and department for giving letter of appointment). Please make sure the information on 學位考試申請表 Postgraduate Defense Application Form is right (Applicant and supervisor need to sign). 2. Transcript, 3. Course taken Record (If you don't take course in that semester, no need to hand in)

- 二、論文口試時間請自行安排，最遲於 7 月 31 日前完成，口試時間確定後請儘早通知系辦，口試場地及所需設備請事先自行準備。

Please arrange and finish Postgraduate Defense before July 31 and inform department office once you decide the date and time. Students need to prepare the location and facilities by themselves.

- 三、如有系外共同指導教授，碩士請於學位考試前一個月提出，博士請於論文計畫書提審前一年提出。

If master program students have co-supervisor, students shall submit co-supervisor application one month before the defense. Ph.D students shall submit the application one year before defense.

- 四、碩士學位考試委員人選，除了擔任教授、副教授、助理教授、中央研究院院士、研究員、副研究員、助研究員以外之考試委員人選需附個人著作提教評會審核。

Members of master degree examination committee who are not professors, associate professors, assistant professors, and academicians, researchers, associate researchers, or assistant researchers of Academia Sinica must be approved by the department's faculty evaluation committee.

- 五、博士學位考試委員人選，除了擔任教授、副教授、中央研究院院士、研究員、副研究員以外之考試委員人選需附個人著作提教評會審核。

Members of Ph.D degree examination committee who are not professors, associate professors, assistant professors, and academicians, researchers, associate researchers, or

assistant researchers of Academia Sinica **must be approved by the department's faculty evaluation committee.**

六、研究生申請學位考試及畢業離校時，其論文原創性比對資料均需符合系所規範(論文原創性比對系統分數需 12% (含)以下才通過)

Students shall meet the requirement of originality of thesis regulation when applying for Postgraduate Defense and Leaving Procedures. (The detection of result must to be lower than 12%.)

<https://lis.nsysu.edu.tw/p/412-1001-15281.php?Lang=zh-tw>

Turnitin 論文原創性比對系統課程代碼 Code：15939279

註冊密碼 Pass word：1234

七、研究生之學位論文需經原創性系統比對，學位考試一星期前將論文初稿及原創性比對結果送學位考試委員，學位考試後研究生辦理畢業離校時，需繳交畢業論文之「原創性報告」及「研究生學位論文符合學術倫理 規範聲明書」。

Thesis must be detected. Students must hand in thesis draft and plagiarism detection result to exam committee members to review. After students pass examination, when doing graduation procedure, students must hand in “原創性比對結果報告 Plagiarism detection result” and “研究生學位論文符合學術倫理 規範聲明書 Declaration of academic ethics.”

八、研究生學位考試施行細則及相關規定

<https://oaa.nsysu.edu.tw/p/412-1003-2940.php?Lang=zh-tw>

Implementation Bylaws for Ph. D. and Master Degree Examination

<https://oaa.nsysu.edu.tw/p/412-1003-7487.php?Lang=en>

九、學位論文提交系統

<https://lis.nsysu.edu.tw/p/412-1001-22343.php>

Electronic Theses and Dissertations Submission System

<https://lis.nsysu.edu.tw/p/412-1001-22343.php>

十、畢業離校前，除按學校規定外另須繳交論文一本供系上留存。

According to the regulation, students shall hand in a book of thesis to department office before leaving NSYSU.

英文法規翻譯內容若有疑義，以中文法規為主。

For the avoidance of doubt in English version regulation, Chinese version will be prevailing.